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P R O T O K Ó Ł  NR XV/15 

 

XV Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła si ę w dniu 22 grudnia 2015 roku  

w Auli Urz ędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

   
Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki - inspektor Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1  – Otwarcie i stwierdzenie kworum 
 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1100 otworzył XV sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 21 Radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

6. Pozostałe osoby obecne na sali, 

7. Prasę lokalną, 

8. Radio Żnin, 

9. Telewizję ITV Żnin. 
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AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XV sesji 

Rady Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie poinformował, że Burmistrz zwrócił się z autopoprawką o wprowadzenie 

do porządku obrad kolejnych projektów uchwał tj. w sprawie regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Żnin, w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Żninie  do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym, zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie.  

Wobec powyższego poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektów uchwał.   

 Burmistrz Robert Luchowski – rzeczywiście ta autopoprawka dotyczy trzech 

zasadniczych tematów związanych z przeniesieniem zadania, którym dotychczas 

zajmował się wydział Edukacji, Kultury i Sportu dotyczącego udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Żnin. Jest pomysł, aby to zadanie przejął MOPS, który specjalizuje się w tego typu 

pomocy i który w moim przekonaniu posiada skuteczniejsze narzędzia do 

monitorowania zasadności przyznawania tych stypendiów. By to zadanie mogło być 

realizowane przez MOPS od 1 stycznia 2016 r. niezbędne jest podjęcie tych uchwał.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań zaproponował 

przeprowadzenie głosowania łącznego dotyczącego wprowadzenia ww. projektów do 

porządku obrad:  

- projektu uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Żnin jako pkt 16 

porządku obrad, 

- projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Żninie  do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym jako pkt 17 porządku obrad, 

- projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie jako pkt 18 porządku obrad. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych 

Za było 20 Radnych  
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Rada jednogło śnie wprowadziła do porz ądku obrad projekty uchwał 

zaproponowane przez Burmistrza Żnina. 

 

Porządek obrad  XV sesji po zmianach przedstawia si ę następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego na nieruchomości położonej w Żninie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych, 

położonych w budynku przy ul. Szpitalnej 34 w Żninie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części nieruchomości, 

położonych w Żninie przy ul. Mickiewicza. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

w koronie pomnika przyrody. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa 

Kaczkowo-Kaczkówko w sprawie podziału tego sołectwa na dwa odrębne sołectwa: 

Sołectwa Kaczkowo i Sołectwo Kaczkówko oraz konsultacji  w sprawie nadania nowo 

powstałym sołectwom w wyniku takiego podziału odrębnych statutów sołectw i treści tych 

statutów. 

 11. Sprawozdanie Burmistrza Żnina w sprawie przeprowadzonych konsultacji projektu 

Uchwały Rady Miejskiej w Żninie w sprawie przyznawania stypendiów Burmistrza Żnina 

zawodnikom osiągającym wysokie wyniki sportowe oraz trenerom sportowym. 

 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznawania nagród Burmistrza Żnina zawodnikom 

osiągającym wysokie wyniki sportowe oraz trenerom sportowym. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Żninie na 

2016 rok. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na 2016 rok stałych Komisji 

Rady Miejskiej w Żninie. 

 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Żnin na lata 2015-2020. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Żnin. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Żninie  do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Żninie. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2015 rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych w budżecie 

Gminy Żnin na 2015 rok, które nie wygasają z upływem roku budżetowego ze względu na 

niezrealizowane kwoty tych wydatków do końca 2015 roku oraz określenia ostatecznego 

terminu dokonania każdego wydatku ujętego w tym wykazie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok: 

a) przedstawienie przez Burmistrza Żnina projektu uchwały budżetowej wraz 

z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie nad poprawkami do projektu, 

f) głosowanie nad całym projektem uchwały budżetowej. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin na 

lata 2016 – 2030. 

23. Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 

24. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

25. Zakończenie. 
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 AD PKT 3 -  Przyjęcie protokołu z obrad  XIV sesji.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – Wysoka Rado XIV sesja odbyła się 

w dniu 2 grudnia  2015 roku. Protokół z  tej sesji zawiera 39 stron i 20 załączników. Z 

treścią protokołu zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku 

z tym proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej w 

Żninie, proszę podnieść rękę?  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 20 Radnych 

Rada jednogło śnie przyj ęła protokół z XIV Sesji Rady Miejskiej w Żninie.  

 

AD PKT 4  - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wykonując uchwały Rady Miejskiej w Żninie oraz 

zadania gminy określone przepisami prawa, a szczególnie w ustawie z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym – w okresie od dnia 24 listopada 2015 r. podjęte 

zostały następujące działania (stan na 06.12.2015 r.): 

1. Wydałem 6 zarządzenia w następujących sprawach: 

1) w sprawie  odwołania ze stanowiska Dyrektora Muzeum Ziemi Pałuckiej; 

2) w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Samorządowej 

Instytucji Kultury – Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie; 

3) w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań 

publicznych w 2016 r. przez organizacje pozarządowe oraz podmioty 

wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie; 

4) w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na udzielenie wsparcia 

finansowego z budżetu gminy Żnin w formie dotacji na realizację przedsięwzięć 

z zakresu rozwoju sportu w 2016 roku; 
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5) w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na udzielenie dotacji 

stanowiących wkład własny organizacji pozarządowych do projektów 

współfinansowanych ze środków zewnętrznych, przeznaczonych na realizację 

zadań własnych Gminy Żnin w roku 2016; 

6) w sprawie powołania Komisji Konkursowej celem przeprowadzenia II etapu 

Konkursu na nazwę ronda w Żninie. 

2. Z 15 uchwał Rady Miejskiej w Żninie podjętych na XIV sesji w dniu 2 grudnia 2015 

r.,  14 uchwał jest w trakcie realizacji a 1 uchwałę wykonano.  

3. W okresie międzysesyjnym uczestniczyłem w następujących wydarzeniach: 

24 listopada 

• konsultacje społeczne projektów pomostów nad Jeziorem Małym Żnińskim, 

25 listopada 

• sesja Rady Miejskiej w Żninie, 

26 listopada 

• spotkanie z posłem na Sejm RP Eugeniuszem Kłopotkiem, 

• wizytacja prac prowadzonych na drogach gminnych, 

• udział w Gali Sportu Szkolnego, 

27 listopada 

• podsumowanie sezonu jesiennego rozgrywek MKS „Pałuczanka” Żnin, 

2 grudnia 

• XIV sesja Rady Miejskiej w Żninie, 

• udział w Kiermaszu Bożonarodzeniowym w WZT „Promyk”, 

3 grudnia 

• II konsultacje społeczne projektów pomostów nad Jeziorem Małym Żnińskim, 

• spotkanie z mieszkańcami podsumowujące I rok kadencji, 

4 grudnia 

• pogrzeb Antoniny Haglauer – najstarszej mieszkanki w gminie Żnin, 

• posiedzenie Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej 

Sp. z o.o. 

• udział w XIII Powiatowej Olimpiadzie Osób Niepełnosprawnych, 

5 grudnia 

• otwarcie sklepu WDT- Delikatesy w Żninie, 

• udział w II Ogólnopolskim Zlocie Morsów „Mikołaj Trzyma Formę”, 

• wystawa i spotkanie oświęcone Józefowi Kowalkiewiczowi w I rocznicę 
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śmierci, 

• spotkanie mikołajkowe w Jaroszewie, 

• spotkanie mikołajkowe w Podgórzynie, 

6 grudnia 

• Jarmark św. Mikołaja na rynku w Żninie. 

Przedstawiając niniejsze sprawozdanie pragnę podkreślić, że zawarto w nim tylko 

najważniejsze tematycznie sprawy i zagadnienia dotyczące naszej gminnej 

wspólnoty samorządowej. 

Pytań do sprawozdania nie zgłoszono . 

 

AD PKT 5 – Interpelacje Radnych.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o składanie interpelacji.  

Radny Kazimierz Ja ńczak – powiedział, że pewien niepokój wśród mieszkańców 

miasta i nie tylko wywołała informacja prasowa na temat aptek. O ile się nie mylę w 

Żninie jest 10 aptek, natomiast z tej informacji wynikało, że żadna apteka nie będzie 

prowadziła dyżuru nocnego. Będzie to jedynie działało na zasadzie recepty  

uzyskanej od lekarza i telefonicznej informacji określonej apteki. Mieszkańcy zdają 

sobie sprawę, że Pan Burmistrz nie jest decydentem w tej sprawie., ale jest 

serdeczna prośba, by podjąć interwencję. Ludzie starsi często z określonym   

przeziębieniem, gdzie wiele leków wydaje się już bez recepty, czekali do poniedziałku 

i ewentualnie w poniedziałek mogli zrealizować potrzeby w tym zakresie. Dlatego 

serdeczna prośba by ewentualnie porozmawiać czy to z Narodowym Funduszem czy 

z kimś innym, kto o tym decyduje. Jest to rzeczywiście problem. Są placówki służby 

zdrowia, które działają całodobowo i w związku z tym może być problem.  

Radny Piotr Horka – w związku z pojawiającymi się, niepokojącymi informacjami na 

temat WiK-u  prosiłby o przedstawienie informacji co się tam teraz dzieje. Słyszy się 

o różnych niejasnościach, ludzie sobie sami coś wymyślają. Wobec tego proszę o 

krótką informację od Pana Burmistrza w tej sprawie.  

Przewodnicz ący Komisji Bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – poruszył 

sprawę ul. Ogrodowej i wjazdu od razu pod górkę. Otóż powstały tam liczne dziury. 

Można je omijać kiedy nie pada deszcz. Wczoraj miałem okazję zobaczyć samochód 

jadący przede mną, który wpadł w dziurę nie widząc jej. Zatem gorąca prośba o jak 

najszybszą interwencję w tej sprawie.  
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Przewodnicz ący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzenne j Piotr 

Tomaszewski --  prośba o wprowadzenie zmiany organizacji ruchu na ul. 700 –lecia 

od kościoła w kierunku mostu. Chodzi mi o to, aby ta zmiana polegała na 

przesunięciu ruchu  z lewej strony na prawą, a po tej prawej stronie gdzie są 

największe dziury, które utrudniają jazdę umieścić parkingi, które aktualnie są na 

lewej stronie.  

Ponadto złożył interpelację w sprawie wymiany nawierzchni mostu pieszego na ul. 

Św. Floriana.       

Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski – jak wiemy 

Żnin na święto Trzech Króli będzie miał wielbłąda. Czy byłaby wobec tego możliwość 

w celach zapromowania się, aby dołożyć dekoracje świąteczne w kierunku kościoła 

Św. Marcina w Żninie tj. na ul. Kl. Janickiego.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola  – powiedziała, że mieszkańcy, którzy 

zjeżdżają samochodami z ul. Kopernika, aby wyjechać na ul. Mickiewicza zgłaszają, 

że mają ograniczoną widoczność z uwagi na rosnący żywopłot, który jest po lewej 

stronie. Zdarzają się sytuacje, że rowerzysta komuś wjeżdża na maskę czy wtargnie 

na przejście dla pieszych. Czy byłaby możliwość porozmawiania z właścicielem, by 

choć krótki odcinek tego żywopłotu przyciąć. Teraz w sobotę Pani informowała mnie 

jak rowerzysta wjechał jej na maskę samochodu, a ona wręcz go nie widziała z uwagi 

właśnie na ograniczoną widoczność przez rosnący żywopłot. Teraz i tak ta 

widoczność jest lepsza. Ale w momencie gdy się zazieleni to widoczność jeszcze 

bardziej się ograniczy.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – zapytał o to co już wcześniej 

sygnalizował, by Pan Burmistrz mógł się przygotować, a mianowicie chodzi o ul. 

Niedziałkowskiego. Co można na tym terenie budować w związku z gminą 

żydowską? Są   prośby mieszkańców o budowę parkingu, placów zabaw, a właściwie 

nie wiadomo co można tam budować. Ponadto dodał, że tydzień temu zgłaszał by 

ten teren uporządkować. Wczoraj tam był i nic nie zostało poczynione w tym 

zakresie.  

Radny Ireneusz Starczewski -  powiedział, że chciałby poruszyć tutaj kilka 

problemów, ale prosiłby o udzielenie   pisemnej odpowiedzi, gdyż chciałby 

poinformować o tym mieszkańców. 

Po pierwsze odniósł się do interpelacji zgłoszoną przez Wiceprzewodniczącą Rady w 

sprawie żywopłotu i stwierdził, że jest ona nie do przyjęcia. Uważa, że widoczność 
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tam jest. Żywopłot powoduje zatrzymanie kurzu i innych rzeczy i chroni mieszkańców 

tego bloku. Dlatego też nie przesadzajmy.  

Ponadto poruszył sprawę przejazdu przed 1000 – lecia 1. Mieszkańcy tego bloku są 

w zasadzie oburzeni tym co się stało.  Były tam znaki zakaz ruchu wszelkich 

pojazdów z dwóch stron. Te znaki w pewnym momencie zniknęły. Tam są osoby 

starsze, tam są ławeczki, ci ludzie przychodzili tam i sobie siadali. Teraz ci ludzie boja 

się tam wychodzić.  

Samochody tam parkują wjeżdżając czterema kołami na trawnik. Proszę zobaczyć 

jak ten trawnik teraz jest zniszczony, ale pytanie zasadnicze brzmi jak tam ma 

dojechać pogotowie bądź straż pożarna. Czy dla kaprysu kilku osób trzeba niszczyć 

wszystko co było dobrze? Tam jest zagrożenie, a dzieci chodzą do szkoły.  

Po drugie  w kwestii dojazdów i wyjazdów pogotowia i straży pożarnej pomiędzy 

blokami na ul. Wandy Pieniężnej. Stają nagminnie tam pojazdy blokując przejazd. 

Może by tam namalować kopertę, może to by jakoś rozwiązało sprawę. Z tego 

wynika, wniosek, że policja i straż miejska jako organy nie działają w sposób 

właściwy w tym zakresie.    

Po trzecie jeśli chodzi o przejazd, czyli wjazd z ul. 1000 – lecia w ul. Kopernika. Stoi 

tam znak zakaz ruchu wszelkich pojazdów. Proszę zobaczyć co tam się dzieje. 

Samochody sobie wjeżdżają jak chcą, zastawiają wyjazdy. Tam mieszkańcy jeżdżą 

na dializy, pogotowie, straż pożarna nie mogą wjechać.    

To samo dotyczy wjazdu z ul. !000 – lecia przed blok przy ul. Kopernika 6. Jest tam 

również znak zakaz ruchu wszelkich pojazdów. To samo się tam dzieje, czyli nie 

przestrzega się tam przepisów.  

Ponadto wjazd z ul. Kopernika w stronę bloku przy  ul. Kopernika 3. Chodnik ma 

szerokość 80 cm, a niestety jest zastawiany, co utrudnia przejście osobom starszym 

czy przejazd wózków dziecięcych.  

To samo dotyczy ul. Kopernika od strony południowej Kopernika 4, chodnik ma około 

90 cm, gdzie regularnie stoją samochody. Chodzi tam straż miejska, przejeżdża 

policja, jednak nikt na to  nie zwraca uwagi.        

Ponadto poruszył sprawę na ul. Kościuszki. Wyjazd z ul. Pocztowej na ul. Kościuszki. 

Kiedyś przejście dla pieszych znajdowało się po lewej stronie gdy wyjeżdżało się z 

ul. Pocztowej na wysokości apteki. Ktoś jednak wpadł na genialny pomysł i przeniósł 

to przejście dla pieszych na prawą stronę. Proszę teraz zobaczyć  jakie horrory się 

tam teraz dzieją. Samochody stoją tam przy sklepie po lewej stronie i ani kierowca 
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nie widzi czy ktoś wchodzi na przejście, ani ten który przechodzi nie widzi czy ktoś 

jedzie. Nie wiem dlaczego to zostało tak zrobione, jednak proponowałbym, aby 

przejście dla pieszych wróciło w poprzednie miejsce, a to obecne zostało 

zlikwidowane. 

Poza tym poruszył sprawę ogródków działkowych na Rydlewie. Panie Burmistrzu w 

ubiegłym roku była tu dyskusja czy przedłużyć ludziom umowy czy też nie 

przedłużyć. Wreszcie przedłużono. Była jednak decyzja by powołać komisję, która 

wreszcie po tylu latach tę sprawę wyjaśni i załatwi. Jest to wstyd dla Urzędu. 

Poprzedni Burmistrz sprawę przeciągał, liczyłem, że w tym okresie coś się stanie i ci 

ludzie pomimo nakładów finansowych z bagna zrobili ogródki i do dnia dzisiejszego 

nie wiedzą na czym stoją. Trzeba ludziom powiedzieć jasno, że albo im zabieramy, 

albo im przekazujemy i dajemy. Wreszcie po roku czasu byłoby dobrze, aby ta 

sprawa była rozwiązana i oto bezwzględnie proszą ci użytkownicy tych działek.      

Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sławomir Kuja wa -  odniósł 

się do wypowiedzi Radnego Starczewskiego odnośnie zdjęcia znaku przy ul. 1000 – 

lecia 1. Otóż te znaki zostały ściągnięte na prośbę większości mieszkańców, którzy 

chcieli mieć tam przejazd ze względu na panujący bałagan przy tym bloku.  Jest to 

spowodowane tym, że Pan, Panie Radny blokujesz powstanie parkingu przy ul. 

Kopernika 2, którego budowa rozwiązałaby ten bałagan.  Wtedy by te znaki stały i nie 

byłoby żadnego problemu  i tak to wygląda na tę chwilę.      

Więcej interpelacji nie zgłoszono.  

 

AD PKT 6 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego na nieruchomości położonej w Żninie 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że z wnioskiem o ustanowienie 

służebności przejazdu zwrócił się jeden z mieszkańców Gminy Żnin. Jest to 

właścicielka nieruchomości sąsiedniej. Z uwagi na to, że Burmistrz nie ma takich 

uprawnień prośba do Wysokiej Rady o podjęcie ww. uchwały. Temat był omawiany 

szczegółowo na jednej z Komisji, obecni byli również zainteresowani. Przypomnę, że 

w przedłożonym Państwu projekcie jest poprawiony numer działki, który był błędnie 

wpisany. Dodał, że Państwo, którzy są zainteresowani umożliwieniem dojazdu do  
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nieruchomości zgłaszali chęć partycypacji w kosztach, jeżeli będą one niezbędne 

przy umożliwieniu dostępu.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są jakieś pytania do 

projektu. Pytań nie było, wobec tego poprosił o odczytanie  projektu uchwały 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych 

Za było 20 Radnych 

 

Rada jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XV/155/2015 w sprawie  wyra żenia 

zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczoweg o na nieruchomo ści 

poło żonej w Żninie, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

AD PKT 7  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali 

mieszkalnych, położonych w budynku przy ul. Szpitalnej 34 w Żninie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –   wyjaśnił, iż na mocy jednej z uchwał podjętych 

przez Wysoką Radę budynek został wyłączony z możliwości sprzedaży lokali, które 

w tym budynku się znajdują. Podkreślił jedną rzecz, jest przeciwnikiem blokowania 

wykupu lokalu, którego właścicielem jest Gmina Żnin. Mam nadzieję, iż Wysoka 

Rada przychylnie podejdzie do działań w tym kierunku. Prosi o oddanie głosu Pani 

Urszuli Nawrockiej. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zadawanie pytań.  

Radny Adam Kowalewski – podkreślił, iż ma być to pierwszy krok, co do omawiania 

wykupu wszystkich budynków, które dotyczyć będą wykupu.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek -  zapytał ilu mieszkańców zgłosiło chęć 

wykupu .  

Główny specjalista wydziału Infrastruktury i Gospod arki Przestrzennej Urszula 
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Nawrocka -   wyjaśnia, iż znajduje się tam 14 lokali, z czego deklaracji do wykupu 

zgłosiło się 9 lokatorów. W całości wyjaśniła sytuacje lokalową z uwagi na 

konieczność uregulowania o powierzchniach lokalowych. 

 Radny Lucjan Adamus  - zapytał ile wniosków wpłynęło co do wykupu. Pani Urszula 

wyjaśniła, iż wniosków wpłynęło 9 o ponowne rozpatrzenie, z protestem sprzeciwem 

co do poprzednich poczynań Rady. Zainteresowanych jest 9 domostw, na tę chwilę 

jest jeden reprezentant grupy mieszkańców. 

 Radny  Adam Kowalewski  – podkreślił, iż trzeba będzie sporządzić ekspertyzę, 

uruchamiając podjęcie tej uchwały lokatorzy będą mieli otwartą furtkę co do wykupu 

lokali. Podkreślił, iż wszystkie formalności do ekspertyz muszą zostać spełnione.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – więcej pytań nie było, wobec tego 

poprosił o odczytanie uchwały Panią Wiceprzewodniczącą Rady  Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały . 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych .  

Za było 20 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV /156/2015 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż 

lokali mieszkalnych, poło żonych w budynku przy ul. Szpitalnej 34 w Żninie,  

która stanowi załącznik Nr 6 do protokołu .  

 

 

AD PKT 8  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części 

nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Mickiewicza  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, iż projekt uchwały dotyczy zamiany lokali 

przy ulicy Mickiewicza. Nieruchomość ta stanowi własność Gminy Żnin i osoby 

prawnej. Budynek zlokalizowany jest na granicy działki, której właścicielem jest 

przedsiębiorstwo Arkady. Burmistrz podkreślił, iż w przypadku docieplenia budynku, 

są też warunki obawy o okna itd. Zachodzi również obawa o nadzór budowlany, który 
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może zająć stanowisko. Stąd zapytania do przedsiębiorstwa o zamianę 

nieruchomości, w celu podjęcia uchwały na zamianę.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zadawanie pytań.  

Nie wniesiono pytań i uwag, wobec powyższego poprosił Wiceprzewodniczącego 

Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek  – odczytał projekt uchwały . 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. 

Za było 20 Radnych 

  

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/157/ 2015 w sprawie wyra żenia zgody na zamian ę 

części nieruchomo ści poło żonej w Żninie przy ul Mickiewicza,  która stanowi 

załącznik Nr 7 do protokołu .  

 

 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia zabiegów 

pielęgnacyjnych w koronie pomnika przyrody  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnia, iż projekt uchwały dotyczy terenu, na 

którym rośnie drzewo, które jest pomnikiem przyrody. Organem ustanawiającym 

pomniki przyrody jest Rada Gminy, w związku z tym konieczne jest podjęcie uchwały 

przez Wysoką Radę, w celu  wykonania zabiegu przycięcia korony drzewa.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zadawanie pytań. Nie 

wniesiono pytań i uwag, wobec powyższego poprosił Wiceprzewodniczącą Elżbietę  

Gogolę o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały . 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 
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Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/158/2015 w sprawie uzgodnienia zabiegów 

piel ęgnacyjnych w koronie pomnika przyrody , która stanowi załącznik Nr 8 do 

protokołu .  

  

AD PKT 10 -  Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 

mieszkańcami Sołectwa Kaczkowo-Kaczkówko w sprawie podziału tego sołectwa na 

dwa odrębne sołectwa: Sołectwa Kaczkowo i Sołectwo Kaczkówko oraz konsultacji  

w sprawie nadania nowo powstałym sołectwom w wyniku takiego podziału odrębnych 

statutów sołectw i treści tych statutów. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnia, iż projekt uchwały dotyczy inicjatorem 

podziału mogą być  mieszkańcy obszaru bądź organy Gminy Żnin, co musi zostać 

poprzedzone konsultacjami. We wrześniu wpłynęły wnioski,  a także wskazać należy 

że wpłynął wniosek z podpisami mieszkańców, którzy sprzeciwiają się temu 

podziałowi. Podjęcie tej uchwały to początek pracy nad ewentualnym podziałem 

Sołectw.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  - spytał czy ktoś z Radnych chciałby  

odnieś do ww. uchwały.  

Radny Lucjan Adamus –  zapytał jak wielkie będą te sołectwa.  

Burmistrz Robert Luchowski –  odpowiedział, iż rozdział tak małego sołectwa nie 

ma sensu, lecz taka jest wola mieszkańców, pozostaje mieć nadzieję, iż stanie to 

tylko na konsultacjach.  

Radny Adam Kowalewski - prosił, aby mieszkańcy podejmowali głos, a o wyniku 

konsultacji dopiero dyskutujmy.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – więcej pytań nie było, wobec tego 

poprosił o odczytanie uchwały Pana Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzeja Kurka  – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  
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W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 16 Radnych 

Wstrzymało się 5 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/159/2015 w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji z mieszka ńcami Sołectwa Kaczkowo-Kaczkówko w sprawie 

podziału tego sołectwa na dwa odr ębne sołectwa: Sołectwa Kaczkowo i 

Sołectwo Kaczkówko oraz konsultacji  w sprawie nada nia nowo powstałym 

sołectwom w wyniku takiego podziału odr ębnych statutów sołectw i tre ści tych 

statutów , która stanowi załącznik Nr 9 do protokołu .  

 

AD PKT 11 -  Sprawozdanie z  przeprowadzonych konsultacji projektu 

Uchwały Rady Miejskiej w Żninie w sprawie przyznawania stypendiów Burmistrza 

Żnina zawodnikom osiągającym wysokie wyniki sportowe oraz trenerom sportowym. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, iż  sprawozdanie zostało przedstawione 

na posiedzeniach Komisji Rady.  

Rada nie wniosła uwag do ww. sprawozdania.  

 

AD PKT 12 -  Podjęcie uchwały w sprawie przyznawania nagród Burmistrza 

Żnina zawodnikom osiągającym wysokie wyniki sportowe oraz trenerom sportowym. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, iż projekt uchwały zawiera wszystko to, co 

zostało wcześniej przedłożone wraz z uwzględnionymi uwagami. Projekt wraca po 

raz kolejny na sesję Rady Miejskiej.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – pytań nie było, wobec tego poprosił 

o odczytanie uchwały Panią Wiceprzewodniczącą Rady  Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały . 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  
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W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/160/2015 w sprawie przyznawania nagród 

Burmistrza Żnina zawodnikom osi ągającym wysokie wyniki sportowe oraz 

trenerom sportowym , która stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

AD PKT 13 -  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy 

Rady Miejskiej w Żninie na 2016 rok. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wyjaśnił, iż projekt załączony został w 

materiałach sesyjnych. Zapytał Radę czy są jakieś uwagi.  

Nie zgłoszono uwag. Poprosił Pana Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Andrzeja 

Kurka o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek  – dokonał odczytania projektu uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/161/2015 w sprawie przyj ęcia ramowego 

planu pracy Rady Miejskiej w Żninie na 2016 rok,  która stanowi załącznik Nr 11 do 

protokołu. 

 

 AD PKT 14 -  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na 

2016 rok stałych Komisji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – wyjaśnił, iż projekt uchwały został 

przedstawiony w materiałach sesyjnych. Wszystkie Komisje Rady pracowały nad 

planami Komisji. Zapytał czy są  uwagi. Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  

Wobec tego poprosił o odczytanie uchwały Panią Wiceprzewodniczącą Rady  

Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały . 
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Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/161/2015 w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy na 2016 rok stałych Komisji Rady Miejskiej w Żninie , która stanowi 

załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

AD PKT 15 -  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Żnin na lata 2015-2020. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, iż projekt uchwały dotyczy strategicznego 

wieloletniego dokumentu. Strategia to długookresowy plan celów oraz bieżącego 

planu realizacji. Strategia dotyczy konsultacji społecznych oraz pracy zespołu 

powołanego nad strategią. Ma to być efektywne i skuteczne zarządzanie środkami. 

Nadrzędny cel, to poprawa warunków rozwoju dla mieszkańców Gminy Żnin. Uważa, 

iż to będzie rozwój zrównoważony, jest to odbicie potrzeb mieszkańców. Cieszy się, 

iż nad jego pracą pochylili się również Radni Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował 

również dr Markowi Gałązce za ciężką pracę nad strategią.  W ramach konsultacji 

społecznych zorganizowane były konferencje, spotkania dla mieszkańców, 

przeprowadzone zostało badanie ankietowe. Opracowanie strategii pozwala 

skutecznie spojrzeć na problemy i wyzwania, które stoją przed naszą Gminą. 

Strategia na lata 2015-2020 jest dokumentem kompatybilnym w odniesieniu do 

powiatu i województwa. Czas, aby Gminę wprowadzić na ścieżkę rozwoju. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są jakieś uwagi, co do 

przestawionej strategii.  

Radny Jerzy Krynicki  – dodał, iż Gmina weszła na ścieżkę rozwoju wcześniej, w 

związku z inwestycjami jakie wcześniej zostały wprowadzone. Strategia, o której 

mówimy jest kontynuacją lat poprzednich .  

Radna Maria Bło ńska – podkreśliła, iż ucieszyła ją opinia doradcy dr Gałązki w 
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stosunku do zadłużenia gminy Żnin, iż zadłużenie było nie tak duże jak szacowano.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – dodał, że dużo pracy zostało 

poświęcone temu dokumentowi i serdecznie za to dziękuje.  

Doradca Burmistrza dr Marek Gał ązka – zajął głos w odniesieniu do opracowania 

strategii rozwoju dla Gminy Żnin. Podziękował wszystkim tym, którzy przyczynili się 

do budowania dokumentu strategii, podkreślał, iż jest to dokument otwarty, odniósł 

się co do słów Radnego Jerzego Krynickiego. W sprawie dochodów i wydatków 

budżetu realizacji strategii rozwoju nie do końca zgadza się z tym, iż pogłębiona 

analiza wskazywała, iż trzeba ten rozwój zrównoważyć. Jest przekonany, iż 

kontynuacją będą te projekty, które są już rozpoczęte. Sądzi jednak, że jest 

wprowadzana idea na przeskok zwiększenia wydatków na inwestycje. Strategia 

przyjmuje, iż trzeba to podtrzymać. Przyjął takie założenia, że warto uczyć się od 

najlepszych Gmin, stawiamy na zrównoważony rozwój. Dystans dzielący naszą 

Gminę, a w odniesieniu do pozostałych Gmin jest nieco daleki. W odniesieniu do 

zadłużenia Gminy, o której mówiła Radna Maria Błońska to trzeba pamiętać o tym, że 

obieg w kredytach jest zrównoważony, lecz podkreślmy, iż trzeba spełniać politykę 

fiskalną. Poziom zadłużenia w relacji do dochodów wcale nie był wysoki, lecz jeżeli 

chodzi o pozytywność tej reguły w sensie rozwojowym. Poziom zadłużenia w świetle 

zmienionej reguły fiskalnej ma charakter zdolności do obsługi zadłużenia. Raz 

jeszcze podziękował za współpracę nad tworzeniem strategii.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – spytał czy są jakieś pytania, oddał głos 

Radnemu Lucjanowi Adamusowi. 

Radny Lucjan Adamus -  uznał, iż cała Rada nie wniesie żadnych uwag co do 

strategii. Pragnie wyrazić swoje zdanie, iż ocenę strategii nad którą pracujemy będą 

mogli ocenić Radni 10 czy dalszej kadencji. Powiedział, iż to kolejne kadencje będą 

spłacać zadłużenie Gminy z wyniku wejścia na obligacje. Jeżeli wskaźniki się 

zmienią to wtedy może być znaczny problem.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – podkreślił, że warto czasami być 

optymistą i wierzyć, że wszystko potoczy się zgodnie z założeniami strategii, 

stawiającej na zrównoważony rozwój. 

Doradca Burmistrza dr Marek Gał ązka – podkreślił, iż strategia jest strategią 

wspólną. Założenia można ocenić na podstawie gmin, które podobną strategię 

realizowały. Zmiana wyboru to element wyboru, pora pozbyć się obaw. 

Radny Adam Kowalewski –  pora zakończyć licytację na słowa. Doskonale zdaję 
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sobie sprawę jak ciężko pracował nad projektem pan dr Marek Gałązka. Przeszłości 

nie wolno przekreślać. Teoretycznie musimy pamiętać o tym, że pewnych rzeczy 

trzeba się uczyć, nie licytujmy się na słowa, trzymajmy kciuki za to, aby ta strategia 

przyniosła zamierzone cele. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – podkreślił, iż podczas prac nad  

projektem wiele się też nauczył. Poprosił o odczytanie projektu uchwały i przejście do 

głosowania.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały . 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/162/2015 w sprawie przyj ęcia Strategii 

Rozwoju Gminy Żnin na lata 2015-2020 , która stanowi załącznik Nr 13 do 

protokołu. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zarządził 20 min przerwę w obradach. 

Po przerwie -  

 

AD PKT 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Żnin. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski -  odniósł się do trzech uchwał tj. do pkt 16, pkt 17 

i pkt 18 porządku obrad. Wyjaśnił, że tematyka tych uchwał dotyczy jednej kwestii o 

której wcześniej mówiłem. Chodzi o przeniesienie zadania, które dotychczas 

wykonywał wydział Edukacji, Kultury i Sportu do Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej tj. sprawy   udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Żnin. Wszystkie te trzy uchwały właśnie 

tego zagadnienia dotyczą. Pierwsza z uchwał to regulamin, druga z uchwał to 

upoważnienie Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie  do 
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prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym, trzecia z uchwał to uchwała  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, 

wobec tego poprosił o odczytanie projektu Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę 

Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/164/2015 w sprawie regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczn iów zamieszkałych na 

terenie Gminy Żnin,  która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

AD PKT 17  - Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie  do prowadzenia postępowań w sprawach 

świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o odczytanie projektu uchwały 

Wiceprzewodniczącego Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/165/2015 w sprawie upowa żnienia Dyrektora 

Miejskiego O środka Pomocy Społecznej w Żninie  do prowadzenia post ępowań 
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w sprawach świadcze ń pomocy materialnej o charakterze socjalnym,  która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

AD PKT 18 -  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie. 

 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o odczytanie projektu uchwały 

Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/166/2015 zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie 

uchwalenia Statutu Miejskiego O środka Pomocy Społecznej w Żninie,  która 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

AD PKT 19  - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2015 rok. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że projekt tej uchwały został przedłożony 

Radzie  toku prac komisji Rady. Jednak w okresie między komisjami Rady a sesją 

Rady doszła jedna zmiana w Dziale 900, rozdział 90002, paragraf 6280 Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska w zakresie gospodarki odpadami środki otrzymane 

w pozostałych jednostkach zaliczonych do sektora finansów publicznych na 

finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów 

inwestycyjnych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych. Jest to 

jedyna zmiana, dlatego też materiał, który został dziś Państwu przedłożony zawiera 

tę zmianę i wcześniejsze zmiany przedłożone wcześniej.    



str. 23 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania do projektu,. 

Pytań nie było, wobec tego  poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada przyj ęła autopoprawk ę Burmistrza zgłoszon ą do projektu uchwały.  

 

Następnie Przewodnicz ący Rady  odczytał projekt uchwały wraz z naniesioną 

autopoprawką.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/167/2015 zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie bud żetu 

Gminy Żnin na 2015 rok , która stanowi załącznik nr  17  do protokołu. 

 

AD PKT 20  - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków 

zamieszczonych w budżecie Gminy Żnin na 2015 rok, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego ze względu na niezrealizowane kwoty tych wydatków do końca 

2015 roku oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego 

w tym wykazie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Robert Luchowski -  poprosił o zabranie głosu Skarbnik Gminy 

Aleksandrę Szpek. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -  wyjaśniła, że zgodnie z art. 263 ust. 2 ustawy 

o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego może 

ustalić wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego z tym, że 

dla każdego wydatku powinien być określony ostateczny termin dokonania wydatku, 

nie dłuższy niż do 30 czerwca roku następnego. 

Zgodnie z art. 263 ust. 3 ustawy o finansach publicznych w wykazie tym ujmuje się 

wydatki związane z realizacją umów w sprawie zamówienia publicznego. 
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Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań, poprosił o 

odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 21 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/168/2015 w sprawie w sprawie ustalenia wykaz u 

wydatków zamieszczonych w bud żecie Gminy Żnin na 2015 rok, które nie 

wygasaj ą z upływem roku bud żetowego ze wzgl ędu na niezrealizowane kwoty 

tych wydatków do ko ńca 2015 roku oraz okre ślenia ostatecznego terminu 

dokonania ka żdego wydatku uj ętego w tym wykazie, która stanowi załącznik 

nr 18 do protokołu. 

 

AD PKT 21 -  Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok. 

 

a) przedstawienie przez Burmistrza Żnina projektu uchwały budżetowej wraz 

z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski - zgodnie z § 2 uchwały nr VIII/66/2015 Rady 

Miejskiej w Żninie z dnia 30 czerwca 2015 r. w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej przedstawił autopoprawki do projektu budżetu na 2016 rok: 

 

I. Podstawowe wielko ści wg projektu bud żetu na 2016 r. przedstawiaj ą się 

następująco: 

1.Dochody bud żetu ogółem 70 395 080,00 zł, w tym:  

- dochody bieżące  69 338 160,00 zł, 

- dochody majątkowe  1 056 920,00 zł. 

2.Wydatki bud żetu ogółem 74 768 136,00 zł, w tym:  

- wydatki bieżące  66 298 348,94 zł, 

- wydatki majątkowe  8 469 787,06 zł. 
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3.Przychody bud żetu ogółem 6 022 954,00 zł, w tym:  

- przychody ze sprzedaży innych papierów wartościowych  4 373 056,00 zł, 

- wolne środki z 2014 r.  1 649 898,00 zł. 

4.Rozchody bud żetu ogółem 1 649 898,00 zł, w tym:  

- planowane spłaty kredytów 1 325 788,00 zł, 

- planowane spłaty pożyczek   324 110,00 zł. 

5.Planowany deficyt bud żetu wynosi 4 373 056,00 zł. 

 

II. Podstawowe wielko ści projektu bud żetu na 2016 r. po autopoprawkach 

przedstawiaj ą się następująco:  

1.Dochody bud żetu ogółem 70 335 080,00 zł, w tym:  

- dochody bieżące  69 278 160,00 zł, 

- dochody majątkowe  1 056 920,00 zł. 

2.Wydatki bud żetu ogółem 74 708 136,00 zł, w tym:  

- wydatki bieżące  65 947 348,94 zł, 

- wydatki majątkowe  8 760 787,06 zł. 

 

3.Przychody bud żetu ogółem - bez zmian 6 022 954,00 zł, w tym:  

- przychody z sprzedaży innych papierów wartościowych  4 373 056,00 zł, 

- wolne środki z 2014 r.  1 649 898,00 zł. 

4.Rozchody bud żetu ogółem – bez zmian 1 649 898,00 zł, w tym:  

- planowane spłaty kredytów 1 325 788,00 zł, 

- planowane spłaty pożyczek   324 110,00 zł. 

5.Planowany deficyt bud żetu bez zmian i wynosi 4 373 056,00 zł. 

 

III. Zmiany w planie dochodów bud żetu dotycz ą dochodów bie żących z 

następujących źródeł:  

- 756/75615/0320 zmniejszono dochody z tytułu wpływów z podatku rolnego od osób 

prawnych o kwotę 20 000,00 zł, 

- 756/75616/0320 zmniejszono dochody z tytułu wpływów z podatku rolnego od osób 

fizycznych o kwotę 40 000,00 zł. 

Powyższa zmiana wynika z podjętej uchwały nr XIV/145/2015 przez Radę Miejską w 

Żninie w dniu 2 grudnia 2015 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2016 rok. Przyjęta ww. 
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uchwałą średnia cena skupu żyta została obniżona do kwoty 52,00 zł za 1 dt, w 

projekcie budżetu na 2016 rok do kalkulacji dochodów z tego źródła przyjęto stawkę 

w wysokości 53,70 zł za 1 dt żyta. W związku z powyższym nastąpiło urealnienie 

planowanych dochodów z tego źródła o łączną kwotę 60 000,00 zł. 

 

IV. Zmiany w planie wydatków bud żetu dotycz ą następuj ących działów 

klasyfikacji bud żetowej:  

1.W zakresie wydatków bieżących: 

- 600/60016/4270 zmniejszono wydatki bieżące w zakresie usług remontowych na 

infrastrukturę drogową o kwotę 135 000,00 zł, 

- 754/75416 w związku z podjętą uchwałą nr XIV/153/2015 przez Radę Miejską w 

Żninie w dniu 2 grudnia 2015 r. w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej w Żninie z 

dniem 31 marca 2016 roku nastąpiło urealnienie planu finansowego jednostki do 

wielkości zabezpieczających funkcjonowanie Straży Miejskiej do końca I kwartału 

2016 roku, co zaskutkowało zmniejszeniem wydatków bieżących na ten cel o kwotę 

191 000,00 zł, 

- 801/80101 dokonano przesunięcia środków pomiędzy paragrafami klasyfikacji 

budżetowej w projektach planów finansowych placówek oświatowych na wniosek 

dyrektorów szkół: Szkoły Podstawowej w Januszkowie o kwotę 1 000,00 zł z 

paragrafu 4210 do paragrafu 4240 oraz Zespołu Publicznych Szkół Nr 1 w Żninie o 

kwotę 3 000,00 zł z paragrafu 4260 do paragrafu 4240 w związku z koniecznością 

zabezpieczenia środków na zakup książek do bibliotek szkolnych w ramach 

„Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa”, 

- 801/80104 na wniosek dyrektora placówki dokonano zmniejszenia planowanych 

wydatków na zakup energii w Przedszkolu Miejskim Nr 1 w Żninie o kwotę 25 000,00 

zł i jednocześnie wprowadzono do realizacji zadanie inwestycyjne opisane w pkt 2 

dotyczącym wydatków majątkowych. 

2.W zakresie wydatków majątkowych wprowadzono do realizacji następujące 

zadania inwestycyjne: 

- 600/60016/6050 zadanie pn.” Poszerzenie wjazdu z parkingu na drogę w 

miejscowości Brzyskorzystewko” 42 000,00 zł, 

- 600/60016/6050 zadanie pn. „ Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Jaroszewo (dz. Nr 311,326) 123 000,00 zł, 
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- 600/60016/6050 zadanie pn. „ Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Sarbinowo (dz. Nr 98/3) 50 000,00 zł, 

- 600/60016/6050 zadanie pn. „ Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z wykonaniem 

jednostronnego chodnika w miejscowości Uścikowo” 21 000,00 zł, 

- 600/60016/6050 zadanie pn. „ Wykonanie utwardzenia łącznika ul. Przemysłowej z 

ul. Krasińskiego w Żninie” 30 000,00 zł, 

- 801/80104/6050 zadanie pn.„ Modernizacja Przedszkola Miejskiego Nr 1 w Żninie” 

(zakup dokumentacji projektowo-kosztorysowej) 25 000,00 zł.  

Szanowni Państwo projekt uchwały budżetowej zawiera szereg zadań 

inwestycyjnych określonych na 65 pozycji. Wiele z tych zadań zostało wskazanych 

przez sołectwa i będzie realizowanych w ramach funduszu sołeckiego. Podkreślił, ze 

w tym zakresie zauważalna jest zmiana podejścia z konsumpcyjnego na 

proinwestycyjne. Oznacza to, że rozmawiamy jednym głosem i podążamy w jednym 

kierunku.  Oczywiście w planach finansowych sołectw jeszcze nie do końca jest tak 

jakbyśmy tego oczekiwali. Widać jednak wyraźny postęp w tym zakresie. 

Ponadto dodał, że wracamy do budowy ul. Polnej w Żninie. Po uregulowaniu spraw 

formalnych ten projekt był już złożony do budżetu na 2015 rok, jednak z uwagi na 

nieuregulowane sprawy własnościowe zgodnie z zapowiedzią zadanie to ma być 

zrealizowane w 2016 roku.  

Ponadto w planach na 2016 rok jest opracowanie projektu budowlanego na 

przebudowę ul. 700 – lecia.  

Następnie przedstawił wykaz planowanych zadań inwestycyjnych na 2016 rok, który 

przedstawia się następująco: 

 Planowane do realizacji w 2016 roku zadania i zakupy inwestycyjne wraz z rezerwą 

celową na inwestycje wynoszą 8 469 787,06 zł tj. 11,33 % wydatków budżetu ogółem 

i dotyczą następujących działów: 

1. Dział 600 –Transport i łączność 

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne 

60016 6050 

FS-16 Modernizacja drogi gminnej w 
Gorzycach, działka nr 139 (wspólna 
inwestycja sołectw: Dochanowo, 
Gorzyce, Słabomierz) 

1 000,00 

FS 

60016 6050 

FS-16 Modernizacja drogi gminnej w 
Gorzycach, działka nr 139 (wspólna 
inwestycja sołectw: Dochanowo, 
Gorzyce, Słabomierz) 

5 978,05 

FS 
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60016 6050 

FS-16 Modernizacja drogi gminnej w 
Gorzycach, działka nr 139 (wspólna 
inwestycja sołectw: Dochanowo, 
Gorzyce, Słabomierz) 

987,00 

FS 

60016 6050 

FS-16 Wykonanie chodnika na 
odcinku drogi gminnej do boiska 
wiejskiego w Wenecji - II etap 

8 754,62 
 

FS 

60016 6050 Budowa ulicy Polnej w Żninie 400 000,00 

60016 6050 
Opracowanie projektu budowlanego na 
przebudowę ul. 700-lecia w Żninie 

50 000,00 

60016 6050 
Przebudowa drogi gminnej Murczyn-
Jadowniki Bielskie 

1 500 000,00
 

60016 6050 

Opracowanie projektu budowlanego na 
budowę ulic Zielnej, Cisowej, Sosnowej 
i Świerkowej w Żninie 

50 000,00
 

60016 6050 
Przebudowa drogi dojazdowej do 
osiedla mieszkaniowego w Cerekwicy 300 000,00

 

60016 6050 
Budowa chodnika przy ul. 
Dąbrowskiego w Żninie 55 000,00

 

60016 6050 
Przebudowa drogi gminnej Jaroszewo-
Brzyskorzystew Etap I 350 000,00

 

60016 6050 
Przebudowa parkingu przy ul. 
Browarowej w Żninie 

240 000,00
 

60016 6050 

Zakup i zamontowanie wiat 
przystankowych przy drogach 
gminnych w miejscowościach:  - 
Białożewin 4 500,00 zł, Brzyskorzystew 
4 500,00 zł, Ustaszewo 4 500,00 zł, 
Uścikowo 4 500,00 zł, Murczyn 4 
500,00 zł, Murczynek 4 500,00 zł  

27 000,00

 

60016 6050 

Opracowanie projektu budowlanego na 
budowę ulicy-łącznika ul.1-go Stycznia 
i Dąbrowskiego  

60 000,00
 

60095 6050 

Zakup wraz z montażem 18 sztuk 
parkomatów wraz z oprzętem 

490 000,00
 

 

Ogólna wartość planowanych inwestycji drogowych to 3 538 719,67 zł, w tym 
z funduszu sołeckiego 16 719,67 zł.  

 

2. Dział 630 – Turystyka 

Rozdział 63095 – – Pozostała działalność – łączna wartość  1 600 000,00 zł z tego: 

63095 6050 

Budowa dwóch pomostów nad 
Małym Jeziorem Żnińskim wraz z 
zagospodarowaniem części nabrzeża 

1 600 000,00 
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3. Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa 

Rozdział 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami – łączna wartość 

135 943,67 zł z tego: 

70005 6050 

FS-16 Wykonanie utwardzenia terenu 
wokół świetlicy wiejskiej w Jadownikach 
Rycerskich 

6 100,00 
FS 

70005 6050 

FS-16 Zakup i montaż wiaty 
przystankowej dla sołectwa Podgórzyn 

4 843,67 
FS 

70005 6050 
FS-16 Budowa przystanku dla rekreacji 
przy drodze gminnej w Skarbienicach 

5 000,00 
FS 

70005 6050 
Opracowanie projektu budowlanego na 
budowę budynku komunalnego  120 000,00 

 
Wartość inwestycji z funduszu sołeckiego  wynosi 15 943,67 zł. 

 

4.  Dział 750 Administracja publiczna – łączna wartość 312 559,00 zł. 

Rozdział 75023 Urząd Miejski – łączna wartość 300 000,00 zł z tego: 

75023 6060 
Zakup samochodu służbowego dla 
Gminy Żnin 

150 000,00 

75023 6050 
Klimatyzacja pomieszczeń w 
budynku Urzędu Miejskiego w Żninie 

100 000,00 

75023 6060 Zakup sprzętu komputerowego 50 000,00 

 

 

Rozdział 75095 – Pozostała działalność – łączna wartość 12 559,00 zł z tego: 

75095 6069 

Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu na terenie województwa 
kujawsko-pomorskiego 
 

12 559,00 
 

 

5. Dział 801– Oświata i wychowanie – łączna wartość 1 040 000,00 zł. 

Rozdział 80104– Przedszkola – łączna wartość 40 000,00 zł na zadanie: 

„Przebudowa dojazdu wraz z parkingiem do Przedszkola Miejskiego nr 1 w Żninie” 

Rozdział 80110 – Gimnazja – łączna wartość 1 000 000,00 zł na zadanie 

„Termomodernizacja budynku Publicznego Gimnazjum Nr 1 w Żninie”  

6.Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – łączna wartość 

1 081 064,72 zł i dotyczy następujących pozycji: 

 

90015 6050 
FS-16 Budowa punktu 
oświetleniowego w Bożejewicach 5 000,00 

FS 
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90015 6050 

FS-16 Budowa punktów 
oświetleniowych na terenie sołectwa 
Brzyskorzystew 

8 000,00 
FS 

90015 6050 

FS-16 Budowa punktu 
oświetleniowego przy grzybku 
wiejskim i placu zabaw w Słębowie - I 
etap 

3 500,00 

FS 

90095 6050 

FS-16 Budowa altany drewnianej tzw. 
grzybka na terenie rekreacyjno- 
sportowym- etap I -Bożejewiczki  

5 000,00 
FS 

90095 6050 
FS-16 Wykonanie ogrodzenia terenu 
przy grzybku w Brzyskorzystewku 12 000,00 

FS 

90095 6050 

FS-16 Zakup garażu blaszaka wraz z 
montażem dla sołectwa Sulinowo  
Bekanówka 

6 247,52 
FS 

90095 6060 
FS-16 Zakup namiotu dla sołectwa 
Sulinowo 

4 300,00 
FS 

90095 6050 

FS-16 Budowa zadaszenia służącego 
rekreacji codziennej mieszkańców w 
Wilczkowie – II etap 

6 017,20 
 

FS 

90001 6050 
Budowa kanalizacji sanitarnej w 
Białożewinie 220 000,00

 

90001 6050 
Budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy 
Kasztanowej w Żninie 381 000,00

 

90001 6050 
Przebudowa kanalizacji sanitarnej w 
ul. Plac Działowy w Żninie  50 000,00

 

90001 6050 

Budowa kanalizacji deszczowej na 
odcinku rowu melioracyjnego 
położonego pomiędzy ul. Sobieskiego i 
Klemensa Janickiego w Żninie 250 000,00

 

90015 6050 
Budowa oświetlenia drogowego w 
Brzyskorzystwi 29 000,00

 

90015 6050 

Opracowanie projektu budowlanego 
na podniesienie przewodów średniego 
napięcia SN15kV nad rzeką Gąsawką 
w Skarbienicach 60 000,00

 

90015 6050 
Budowa przyłącza kablowego wraz z 
punktem świetlnym w Wawrzynkach 15 000,00

 

90015 6050 
Budowa trzech punktów świetlnych 
przy ul. 1000;-lecia w Żninie 17 000,00

 

90015 6050 
Budowa punktu świetlnego przy ul. 
Słonecznej w Żninie 9 000,00

 

 
Wartość inwestycji z funduszu sołeckiego wynosi 50 064,72 zł. 
 

7. Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – łączna wartość 

216 000,00 zł i dotyczy następujących pozycji: 
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92109 6050 

FS-16 Wykonanie klimatyzacji w 
kuchni w świetlicy wiejskiej w 
Białożewinie 

5 000,00 
FS 

92109 6050 
FS-16 Budowa werandy przy 
świetlicy w Murczynku- etap I 5 000,00 

FS 

92109 6050 

FS-16 Budowa zaplecza socjalno-
kuchennego przy świetlicy wiejskiej w 
Wójcinie - II etap 

6 000,00 
FS 

92109 6050 

Poprawa efektywności energetycznej 
budynku Żnińskiego Domu Kultury 
wraz z częścią mieszkalną przy ul. 
Pocztowej 15 

200 000,00

 

Wartość inwestycji z funduszu sołeckiego wynosi 16 000,00 zł. 
 

 

8. Dział 926 – Kultura fizyczna i sport – łączna wartość inwestycji wynosi 

245 500,00 zł i dotyczy następujących pozycji: 

92601 6060 
FS-16 Doposażenie siłowni 
zewnętrznej w Januszkowie 5 500,00 

FS 

92601 6060 
FS-16 Doposażenie boiska 
wiejskiego w Murczynie 

5 000,00 
FS 

92601 6050 
FS-16 Budowa boiska sportowego w 
Sielcu- I etap 5 000,00 

FS 

92695 6050 

FS-16 Doposażenie i modernizacja 
terenu rekreacyjno -sportowego w 
Słabomierzu 

4 000,00 
FS 

92695 6050 
FS-16 Budowa placu zabaw we wsi 
Kaczkówko- etap I 4 000,00 

FS 

92695 6060 
FS-16 Doposażenie terenu sportowo- 
rekreacyjnego w Uścikowie 

9 000,00 
FS 

92601 6050 
Budowa hali sportowej przy Szkole 
Podstawowej Nr 2 w Żninie  120 000,00 

92604 6060 
Zakup rowerów wodnych 

18 000,00 

92604 6060 

Zakup ławek z zadaszeniem dla 
zawodników rezerwowych na 
stadionie miejskim w Żninie 15 000,00 

92604 6060 
Zakup bieżni dla Miejskiego Ośrodka 
Sportu w Żninie 17 000,00 

92604 6060 
Zakup kosiarki samojezdnej dla 
Miejskiego Ośrodka Sportu w Żninie 13 000,00 

92604 6060 
Zakup sprzętu sportowego do siłowni 
w Miejskim Ośrodku Sportu w Żninie 30 000,00 

 
Wartość inwestycji z funduszu sołeckiego wynosi 37 500,00 zł. 
 



str. 32 

 

Ogółem w projekcie budżetu na 2016 rok na zadania inwestycyjne zaplanowano 

środki w wysokości 8 169 787,06 zł, w tym z funduszu sołeckiego 136 228,06 zł. 

Następnie Burmistrz  stwierdził, że nie wszystkie zadania będą realizowane ze 

środków zewnętrznych. Jesteśmy na początku aplikowania o środki unijne. Wobec 

tego bardzo trudno jest teraz wskazać źródło finansowania inwestycji. W kilku 

zadaniach wskazane są wyłącznie dochody własne lub emisja obligacji. Dziś 

przedkładam Państwu projekt budżetu gdzie wprost są skatalogowane konkretne 

zadania na 2016 rok. Prośba do Państwa o czujność, o kontakt z Kierownikiem 

Wydziału Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Inwestycji, po to by w sytuacji 

gdy ta inwestycja zostanie rozpoczęta lub  będzie powzięty zamiar rozpoczęcia 

inwestycji też zadbać o to, aby ewentualne korekty,  oczekiwania mieszkańców były 

zdecydowanie wcześniej uzgadniane niż to było w tym roku, na etapie kiedy 

inwestycja została rozpoczęta.   W związku z powyższym nie wykluczam, że wszelkie 

środki, które będą się pojawiały wynikające z przeszacowania inwestycji będą 

kierowane na te inwestycje, które będzie można zastąpić tymi środkami. 

Otrzymaliście otwarty pakiet oczekiwań inwestycyjnych, w którym zawsze można coś 

wnieść i dokonać korekt. Wszystkie możliwości postaramy się w roku budżetowym 

wykorzystywać, z pozyskiwanych środków zewnętrznych. Burmistrz podkreślał, iż  do 

najważniejszych inwestycji można wskazać budowę dwóch pomostów, wszystkie 

inwestycje są konsultowane. Jest to dobry początek ożywienia turystycznego 

naszego rejonu, powrotu zawodów motorowodnych do Żnina.  Termomodernizacja 

Publicznego Gimnazjum Nr 1 w Żninie, są realizowane oszczędności w związku z 

inwestycjami tego typu. Podkreślał, iż rozpoczynamy budowę hali przy Szkole 

Podstawowej Nr 2. Rozmach inwestycji był większy po konsultacjach 

wypracowaliśmy kompromis. Są dwa zakupy, to klimatyzacja do UM w Żninie, 

zabezpieczone środki biorąc pod uwagę wydatki związane z instalacją klimatyzacji 

zawsze można przesunąć na inny cel. Montaż ma być tam gdzie jest to wymagane, 

nie chodzi tu tylko o komfort pracowników, ale i także o obsługę mieszkańców. 

Wyjaśniał dlaczego jest konieczność montażu klimatyzacji. Kolejnym zakupem na 

2016 jest zakup samochodu. Podkreślał, iż jest to zakup samochodu dla Urzędu. 

Jest to narzędzie pracy, podkreślał, iż obecne auto, które jest z 2004 roku ma 

przebieg 300 tys. kilometrów. Burmistrz zasięgnął opinii dotyczących funkcjonowania 

pojazdu dotyczących napraw jakie były przed i jakie powinny być przeprowadzone. 

Auto, które teraz posiada Gmina będzie sprzedane. Podkreślał, iż wszystko będzie w 
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trybie zamówienia publicznego, standardy będą podstawowe. Kwoty w takich 

wysokościach są zabezpieczone, aby nie dokonywać przesunięć budżetowych. 

Burmistrz przedstawił jakie cechy będzie posiadało nowe auto, podkreślał iż ma to 

być auto do celów służbowych, umożliwiające komfort i bezpieczeństwo jazdy. 

Przekazał również informację dotyczącą ze środków pochodzących z Unii 

Europejskiej, zamykamy rozliczenia projektów wcześniej rozpoczętych. Należy 

pamiętać i spodziewać się indywidualnych rozmów z sołtysami do przygotowania 

projektów inwestycyjnych dla obszarów wiejskich . Przedstawił wysokość zadłużenia 

Gminy Żnin na dzień 30.09.2015 r. na kwotę 15 235 257,44 zł, natomiast na dzień 

31.12.2015r. to kwota 14 901 595,44 zł. Budżet Gminy obciążony jest z tytułu dwóch 

pożyczek na łączną kwotę 1 137 358,76 zł i trzy kredyty na łączną kwotę 

13 764 236,68 zł. Zapewniał Radnych, iż w roku 2016 i nadchodzących latach, 

sięgając po zadłużenia w postaci tylko i wyłącznie w celu inwestycyjnym, aby 

pozostał trwały majątek. Ma nadzieję, że nie będzie zaciągania pożyczek kolejnych 

celem spłacania innych zobowiązań. Do roku 2016 podstawowe wielkości budżetu są 

zgodne z projektem budżetu na 2016 rok, został przyjęty zakres cen podatku rolnego 

do kwoty  52 zł, w podatku od nieruchomości i podatku transportowym przyjęto 

stawki obowiązujące w roku bieżącym powiększonym o 1,7 % z zastrzeżeniem, iż w 

stosunku do niektórych podatków zostały przyjęte górne stawki. Stawki opłat 

lokalnych  przyjęte na poziomie bieżącym z wyjątkiem opłat za odpady  komunalne 

zgodnie ze stawkami w wysokości przyjętymi, w wysokości do zbilansowania 

systemu gospodarowania odpadami. Wpływy z tytułu z strefy płatnego parkowania, 

założono wpływy z tego źródła począwszy od kwietnia 2016 roku. Zostanie 

przedłożony projekt stosownej uchwały, uwzględniając poprawki wojewody. Dochody 

majątkowe  założono na poziomie do przewidywanego wykonania za 2015 rok, z 

obniżania kwoty z 800 tys zł do 650 tys. zł. Zakładany jest wykup 12 lokali 

mieszkalnych i sprzedaż działek budowlanych. Subwencje i udziały w podatku 

dochodowym przyjęto na poziomie określonym przez ministra finansów dotacje 

określone przez wojewodę.  Wydatki bieżące przyjęto według działów klasyfikacji 

budżetowej, w wydatkach uwzględniono wzrost wynagrodzeń, o uwzględniony wzrost 

płacy minimalnej, uwzględniono umowy okres realizacji roku przyszłego, budżet 

zamyka się deficytem w wysokości 4 373 56 zł. Źródłem pokrycia deficytu będzie 

przychód z emisji papierów wartościowych.  W projekcie wskazano przychody z 

innych papierów wartościowych. Planowane spłaty pożyczek to kwota 1 649 898 zł z 
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tego trzy kredyty w łącznej kwocie 1 325 780 zł I dwie pożyczki łącznej kwocie 

324 110 zł. Spłaty sfinansowane będą wolnymi środkami budżetu. Urealniono kwoty 

do spłat pożyczek, uwzględniono środki na spłatę odsetek, urealnione zostały 

wydatki inwestycyjne na lata 2016 -2030 . Prognoza kwoty długu przewiduje, że będą 

to wolne środki, z rozliczeń budżetowych. Planuje się emisję obligacji komunalnych. 

W latach 2016 – 2017 będą stanowić źródło wieloletnich przedsięwzięć 

inwestycyjnych. Finansowanie na infrastrukturę drogową, turystykę, kulturę. 

Burmistrz podkreśla, iż początek był trudny, iż pracowaliśmy na budżecie który był 18 

krotnie poprawiany, ma nadzieje, iż będą Radni wspierać działania pracowników i 

Burmistrza Żnina, aby wspólnie osiągnąć zamierzone cele i wspólnie stawiać na 

rozwój.  

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały budżetowej 

oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF. 

Burmistrz Robert Luchowski – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy o projekcie uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie 

WPF, które stanowią załączniki nr 19 i nr 20 do protokołu. 

 

 c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały 

budżetowej 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej. 

Przewodnicz ący Komisji bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski – odczytał 

opinię Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej, która stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu.  

 

 

 



str. 35 

 

d) dyskusja 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – otworzył dyskusje nad projektem 

uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Radna Maria Bło ńska –  odniosła się do projektu budżetu, zarzucając, iż budżet jest 

konsumpcyjny, nie proinwestycyjny. Wskazała na wzrost  kosztów na administrację, 

wydatki majątkowe, pytając do jakiego poziomu zatrudnienia dąży Burmistrz, jak 

ciągle zwalniani są pracownicy łącznie z przekazaniem pracowników do PGM. 

Dążymy do oszczędności, a przedstawiony projekt temu zaprzecza. Dochody z 

podatku są niższe, czego to jest skutek? Wzrost wydatków za obsługę umowy w 

zarząd PGM. Czym spowodowane są wzrosty, czemu inwestycje finansowane są ze 

środków własnych bądź obligacji. Zadłużenie na koniec 2014 wynosiło ponad 16 mln, 

lecz z rozliczenia zostało 5 300 000 zł, więc dług to ponad 10 000 000 zł. Burmistrz 

zadłuża tańsze zadłużenie, droższym. Zapytała do jakiego poziomu planuje się 

wyemitować obligacje. Mówiąc o  obligacjach  tak jak najbardziej, ale jako wkład do 

inwestycji  ze środków Unii Europejskiej. Zaznaczyła, iż wchodzimy w trudny rok w 

związku ze zmianami w rządzie. Sytuacja rynkowa jest niepewna. Dlatego zgłasza 

swój sprzeciw, co do budżetu. Na zakończenie poruszyła sprawę dotyczącą pokrycia 

wolnymi środkami, pokrycie kredytów. Część tych środków pokryto rozchody w 

bieżącym roku. Nasuwa się pytanie na jakie rozchody przeznaczono środki?  

Przewodnicz ący Rady  Grzegorz Koziełek –  poprosił Pana Burmistrza do 

odniesienia się do zapytania Radnej Marii Błońskiej.  

Burmistrz Robert Luchowski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado nie sposób 

do wszystkiego się odnieść, ponieważ z większością tez Radnej Błońskiej się nie 

zgadzam i oczywiście mam do tego prawo, jak Radna Błońska ma prawo do 

reprezentowania opinii o projekcie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok. Dziwi mnie 

trochę deklaracja nie poparcia tego budżetu, patrząc, że w tym bogatym katalogu 

zadań jest modernizacja drogi gminnej w Gorzycach z udziałem sołectw Dochanowo, 

Gorzyce, Słabomierz. Rozumiem, że Pani Radna nie jest zainteresowana rozwojem 

nawet swojego okręgu wyborczego. Zatem trudno tutaj oczekiwać, że będzie 

zainteresowana rozwojem całej Gminy. Po tej deklaracji tak wnioskuję. Podzielam 

pogląd, o którym mówiłem wcześniej, że rzeczywiście dzisiaj jesteśmy w bardzo 

trudnej sytuacji nie tylko gospodarczej, właściwie niewiadomej sytuacji w skali 

krajowej, nie tylko w naszej gminie. Pewnie każdy z nas by chciał, żeby wszystko 
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było jasne czytelne i klarowne, żebyśmy byli pewni do każdej decyzji którą tutaj 

podejmujemy. Niestety nigdy tak nie będzie, zawsze kiedy będziecie Państwo 

podnosili ręce, gdy będę realizował Państwa uchwały to zawsze będzie wątpliwość 

czy to jest ta dobra droga. Czy narzędzia, instrumenty finansowe po które chcemy 

sięgnąć  są właściwe. Są takie inwestycje, gdzie mówimy tutaj o dwóch pomostach.  

Myślę, że jest to inwestycja strategiczna, że nie ma się za czym oglądać. Zwłaszcza, 

że monitorowaliśmy sektor dotyczący pozyskiwania środków zewnętrznych. Jest to 

inwestycja lokalna, ale o zasięgu bardzo szerokim o zasięgu krajowym, 

międzynarodowym. Niestety nie jest to argument, który pozwoli na uzyskanie 

środków zewnętrznych. My to rozważamy w kategorii bardzo szerokiej, natomiast 

jest to nic innego jak budowa pomostu. Jeśli gmina che budować pomost to z punktu 

widzenia komisarza unijnego niech sobie buduje z własnych środków. Dla nas jest to 

pewien symbol, start do przygotowania zawodów motorowodnych itd. 

Powiedziałbym, że jest to inwestycja kluczowa. Wcześniej już zauważyłem, co 

zauważyła Pani Radna zapowiedziałem, że jeśli pojawią się jakieś możliwości czy to 

przy termomodernizacji to nie jest powiedziane, że będzie ona realizowana wyłącznie 

ze środków własnych, ale będziemy sięgać po pożyczki. Trudno nie sięgać po 

pożyczki, które są częściowo umarzalne, które są elementem elastycznym. Czy 

obligacje są dobrym rozwiązaniem? Nie powiedziałbym, że dobrym, gdyby nie 

sięgnąć po dobre przykłady. Przynajmniej większość z Państwa wzięła udział w 

konferencjach, które organizowane były dwukrotnie gdzie Skarbnik Gminy Barcin 

przecinał jasno mit, że bardzo jest bogatą gminą bo ma podmiot gospodarczy na 

swoim terenie. Otóż tam są dwie rzeczy łączone otóż elastyczne elementy i 

elastyczne instrumenty finansowe, w tym obligacje po które sięgano kilkukrotnie i 

dobra gospodarność. Myślę, że my jesteśmy na dobrej drodze, aby w tym kierunku 

zmierzać.  

Kwestia wynagrodzeń, otóż ja z pewnym niepokojem patrzę na wzrost wydatków w 

tym obszarze, ale proszę Państwa ja widzę to na obszarze Urzędu Miejskiego i to nie 

jest prawda, że są ciągle zwalniani urzędnicy. Z urzędnikami, z którymi ja się 

rozstałem to o ile dobrze pamiętam jest to liczba 10 osób. Przypominam sobie, że 

łącznie były to 23 osoby z czego większości wygasała umowa z dniem 31 grudnia 

2014 roku. Poza tym część odeszła sama. To nie jest tak, że ciągle ktoś jest 

zwalniany. Patrząc na specyfikę pracy urzędu myślę, że w tym zakresie czekają nas 

jeszcze większe wydatki, mam tu na myśli również jednostki organizacyjne, instytucje 
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kultury, o szkołach głównie o pracownikach administracji i obsługi. Niestety poziom 

wynagrodzeń tych osób jest skandalicznie niski.  Ja chcąc zatrzymać ludzi czy też 

pozyskać nowych ludzi, fachowców nie mogę im dziś zaproponować 1850 zł brutto. 

Przychodzą ludzie po studiach, którzy mają konkretne oczekiwania. Jest 

postępowanie otwarte, w postępowaniu konkursowym, są testy, tam jest sprawdzana 

wiedza tych ludzi, wiedza która przez tych ludzi jest odpowiednio ceniona. Czasami 

jest to oczekiwanie zaporowe jeśli chodzi o wynagrodzenie, ale czasami udaje nam 

się kogoś pozyskać. Oczywiście najpierw na zasadzie umowy krótkoterminowej, a 

później na zasadzie umowy długoterminowej wiążemy się na stałe z tym 

pracownikiem, ale ten pracownik nie będzie nam pracował za 1850 zł brutto 

miesięcznie. Oczekiwania są konkretne i będzie trzeba się spodziewać wzrostu nie 

tylko w zakresie Urzędu Miejskiego, ale także w jednostkach organizacyjnych. W 

kwestii rozchodów poproszę Panią Skarbnik o zabranie głosu. Widziałem uśmiechy 

na Państwa twarzach, gdy mówiłem o zakupie samochodu. Należało przypuszczać 

ze spośród 65 zadań tylko te dwa będą dla Pani istotne, czyli zakup pojazdu, bo jak 

nie ma się nad czym skoncentrować to trzeba znaleźć najmniej w moim przekonaniu 

istotną rzecz w całym tym budżecie, który oceniam bardzo dobrze.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek –  podała informację na temat  kwoty wolnych 

środków i ich przeznaczeniu, o co pytał w skierowanym piśmie do Burmistrza 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki.  

Informacja stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Radna Maria Bło ńska – ja tym razem bardzo krótko. Panie Burmistrzu odniosę się 

tylko do początku pańskiej wypowiedzi. W pakiecie inwestycyjnym zgadza się jest 

inwestycja na 2016 rok tj. chodnik w Dochanowie, natomiast w budżecie już nie ma 

ujętego tego zadania, więc niech Pana nie dziwi, że nie przyjmę tego budżetu. Panie 

Burmistrzu tak się składa, że mój okręg wyborczy  jest także okręgiem wyborczym 

Pana Burmistrza. Dziękuję bardzo.  

Radny Piotr Horka – mam pewne niezadowolenie z tytułu tego, że przejmując Pan 

władzę na spotkaniu z nami powiedział nam Pan, że lata 2015 – 2016 będą latami 

wysokich oszczędności. Będziemy dążyli do tego, żeby Gmina stała się wiarygodna, 

żeby nie miała długów itd. Mieliśmy się zajmować spłacaniem wcześniej 

zaciągniętych kredytów i dopiero po uzyskaniu wiarygodności, oddłużeniu mieliśmy 

przystąpić do inwestowania, już nie konsumpcji jak to podobno było dotychczas tylko 

do inwestowania i rozwoju tej Gminy. Powiem szczerze, że mnie to bardzo 
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zaskoczyło i przy głosowaniu nawet nad poborami pańskimi byłem również za bez 

żadnych wątpliwości. Natomiast w połowie roku nagle zaczęliśmy inwestować z 

jakiego powodu to nie mam pojęcia. Niby zadłużenie wielkie, a inwestycje od razu 

ruszyły. Wielkim zaskoczeniem jest wykonanie nawierzchni ul. Kasztanowej. Dla 

mnie jest to zły pomysł, chyba najbardziej nietrafny jaki można było sobie wyobrazić  

położenie na prawie dobrą ulice dywanika asfaltowego. 750 metrów tej ulicy w 

przeciągu niespełna 10 lat jej istnienia kładziemy dywanik. Czy prawidłowo, jedni 

twierdzą, że tak się nie robi, aby asfalt kłaść na płytkę, bo to popęka i ulegnie 

uszkodzeniu.  Coś miało być w 2015 roku zrobione i zrobiono. Dobrym posunięciem 

było  dokończenie tzw. obwodnicy Rydlewskiej. Jednak na 2016 rok planowane są te 

nieszczęsne parkomaty, uważam, że to będzie dla nas bardzo nieszczęśliwe 

rozwiązanie.   Ta inwestycja mi się bardzo nie podoba z uwagi na to, że bardzo 

utrudni życie mieszkańcom. Mieszkaniec będzie musiał wyjść z  samochodu wbić 

numer w parkomat swojego pojazdu, a następnie wyłożyć bilet za szybę samochodu.  

Nie wiem czy to się w dwa lata zwróci tak jak zapewnia Pan Burmistrz. Ludzie będą 

omijać. Praktycznie parkingi pozostają tylko nad Gąsawką i przy Orlenie.   

Następnie poruszy sprawę drogi Murczyn – Jadowniki Bielskie. Nie powie Pan, że 

kwota 1,5 mln zł na jakąś polną drogę jest trafną inwestycją. Jest to utopienie 

pieniędzy w błoto. Dlaczego autobus nie może jeździć przez Jadowniki Rycerskie? 

Ta droga wcześniej była naprawiana i przez autobusy właśnie została rozjechana.  

Ponadto zwrócił uwagę na wzrost kosztów utrzymania urzędu. Jeżeli w tak krótkim 

czasie mamy wydać kwotę ponad 1 mln zł, co stanowi wzrost ponad `17% jak 

wskazywała Radna Błońska to czegoś tu nie rozumie. Kiedyś zadałem Panu 

Burmistrzowi pytanie ilu urzędników jest zatrudnionych w urzędzie w stosunku do 

tego co było przy przekazywaniu władzy. Pan mi odpowiedział, że 75. Otóż przy 

przekazywaniu władzy poprzedni Burmistrz miał zatrudnionych 59 pracowników. 

Dzisiaj z nieoficjalnych źródeł wiem, że tych pracowników jest 82 przy czym mówi 

Pan jeszcze, że płace tych pracowników są mizerne. Nigdy takich informacji nie 

otrzymaliśmy z uwago na ochronę danych osobowych, ale może Pan podać średnia 

kwotę wynagrodzenia. Dlatego też nie  jest tak jak Pan mówi, że sytuacja jest 

korzystna i idąca w dobrym kierunku.  

Poza tym stwierdził, że od ul. Sobieskiego do ul. Kl. Janickiego ma być zasypany rów 

melioracyjny o długości nie większej jak 200 m. w jakim celu ma to służyć. Jeżeli 

mieszkańcy tych okolic zorientują się, że takie rzeczy można czynić, to  za chwilę 
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będziemy mieli kilometr zasypania dalszego rowu aż do ul. Składowej. Jeżeli tak 

będziemy postępować, to ja się boję, że za chwilę będziemy zasypywać Gąsawkę. 

Ktoś czegoś wymaga, ktoś czegoś chce i idzie mu się na rękę. Ja również nie będę 

popierał tego budżetu. Napisałem kilka wniosków, wiadomo jednak, że opozycja nic 

nie dostaje.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek -  mamy zaplanowane środki z podatku 

dochodowego z PiT-u, a było pierwsze czytanie prezydenckiego projektu odnośnie 

podniesienia kwoty wolnej od podatku do 8 tys. zł. Ma to wejść od pierwszego 

stycznia 2016 roku. Niektóre miasta czy gminy pewnych rzeczy nie uwzględniły w 

swoich budżetach. Wobec tego zapytał jakie niebezpieczeństwo w tym zakresie widzi 

Pani Skarbnik w przypadku naszego budżetu.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – myślę, że byłabym tutaj bardzo ostrożna. 

Konsultowałam to z Regionalną Izba Obrachunkową .Przyjęliśmy wielkość z 

Ministerstwa Finansów. Nasze organy nadzoru też są czujne. Nasza Pani kolegiant 

powiedziała, że jeśli tylko jakąkolwiek informację uzyskają to powiadomią o 

ewentualnej korekcie wcześniej przesłanych informacjach. Dodała, że aktualną 

informacją jest ta przesłana przez Ministerstwo Finansów i tak to uzyskuje u nas 

odzwierciedlenie w projekcie budżetu na 2016 rok.  

Radny Lucjan Adamus – nie podoba mi się stwierdzenie Pana Burmistrza i to ciągłe 

narzekanie na ta starą ekipę byłego Burmistrza, która tak źle i niedobrze działała na 

rzecz naszej Gminy.  Nawet ten budżet na 2015 rok beznadziejnie przygotowała. 

Budżet ten był poprawiany w ciągu roku 18 razy i wobec tego stwierdził, że to ta 

Rada Miejska podjęła uchwałę o przyjęciu budżetu przygotowanego przez 

poprzednia ekipę. Pan Burmistrz jak stwierdził budżet musiał być poprawiany 18 razy 

by uzyskać pożądany cel, który zakładał. Gdyby Pan Burmistrz zechciał tylko 

realizować wówczas te inwestycje zapisane pierwotnie  w budżecie, to dzisiaj tej 

rozmowy pewnie by nie było, a byśmy się cieszyli inwestycjami zaplanowanymi 

wcześniej.  Wspomniał kolega Piotr Horka o drodze Murczyn – Jadowniki Bielskie. 

Nie będę oceniał czy ta dróżka jest potrzebna czy też nie. Jeśli ta droga będzie 

realizowana z obligacji to będzie dwa razy droższa. Zakładamy 1,5 mln zł, a w 2025 

r. czy w 2030 r. zapłacimy 3 mln zł za tę drogę. Tak jest również z innymi 

inwestycjami w tym budżecie.  

Burmistrz Robert Luchowski – to nie ja mówiłem, że Burmistrz poprzedni był stary. 

Nie przypominam sobie, abym mówił, że wszystko co zrobili poprzednicy było złe. 
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Nie mówiłem również o topornych radnych. Każdy ma swój umysł i czytać umie, 

oceniać sytuacje bieżącą umie. Moja rola jest tylko taka, aby przygotować projekt 

budżetu najlepiej jak tylko potrafię z moimi współpracownikami. Przedłożyłem projekt 

budżetu i twierdzę, że jest on rozwojowy. Bardzo wysoko go oceniam. Nie zawiera on 

zadań, które trzeba byłoby przebudowywać w trakcie roku, które trzeba byłoby 

zdejmować w trakcie roku budżetowego. Rozpoczynamy od zera, chcemy 

wystartować uczciwie. Czy nam się to uda to z Państwa pomocą mam nadzieję, że 

nam się to uda. Ci którzy są za rozwojem tej Gminy i dobrze życzą mieszkańcom  

będą głosowali za tym budżetem.  

 

e) głosowanie nad poprawkami do projektu 

 

 Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie autopoprawki 

zgłoszone przez Burmistrza do projektu budżetu. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 16 Radnych 

Przeciw było 5 Radnych 

 

Rada przyj ęła autopoprawki Burmistrza do projektu bud żetu na 2016 rok.  

 

f) głosowanie nad całym projektem uchwały budżetowej 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt 

budżetu wraz z naniesionymi autopoprawkami. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych  

Za było 15 Radnych 

Przeciw było 6 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/169/2015 w sprawie  bud żetu Gminy Żnin na 2016 

rok,  która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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AD PKT 22 -  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Żnin na lata 2016 – 2030. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –   poprosił o zabranie  głosu Burmistrza 
. 
Burmistrz Robert Luchowski -   wyjaśnił, że projekt budżetu na 2016 rok i zmiany 

w zakresie prognozowanej kwoty długu powodują konieczność zmian w załącznikach 

do uchwalonej na lata 2015-2025 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin. W 

celu ujednolicenia wszystkich dotychczasowych zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, uchylona zostaje obowiązująca treść i wprowadzona nowa wersja 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2030.  

Ponadto w związku z nowymi przedsięwzięciami planowanymi na 2016 r oraz zmianą 

limitów w przedsięwzięciach już przyjętych zmienia się wysokość limitu zobowiązań 

do 2019 r. Szczegółowo zmiany przedstawiono w załącznikach do niniejszej 

uchwały. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –    wobec braku pytań odczytał   projekt 

uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych 

Za było 15 Radnych 

Przeciw był 4 Radny 

Wstrzymał się 1 Radny  

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr XV/170/2015 w sprawie  uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2016 – 2030 , która stanowi załącznik 

nr 24 do protokołu.
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AD PKT 23 -   Odpowiedzi na interpelacje Radnych 

 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił Burmistrza o zabranie głosu  

Burmistrz Robert Luchowski  – odpowiedział że postara się udzielić odpowiedzi na 

wszystkie interpelacje zgłoszone na dzisiejszej sesji. Łącznie zgłoszonych interpelacji 

zostało osiem plus jedna dodatkowa Radnego Ireneusza Starczewskiego, który poprosił 

o odpowiedź na piśmie i taką tez odpowiedź otrzyma. W kwestii interpelacji Radnego 

Kazimierza Jańczaka dotyczącą dyżuru aptek, Burmistrz podkreślił iż nie jest 

decydentem w sprawie, jednakże jeżeli zachodzi potrzeba interwencji w tej sprawie jak 

najbardziej tego dokona. Burmistrz odniósł się również w sprawie ulicy Ogrodowej, 

która została przyjęta do wiadomości, a także zmiany organizacji ruchu, którym 

bezpośrednio jak poinformował Pan Burmistrz zajmuje się Wydział Infrastruktury i 

Gospodarki Przestrzennej. Burmistrz odniósł się również do sytuacji mostu, 

poinformował przy tym, że za zadanie odpowiada Wydział Infrastruktury i Gospodarki 

Przestrzennej. Pan Radny Piotr Tomaszewski zostanie poinformowany na bieżąco. 

Odniósł się także do uzupełnienia dekoracji w sprawie, o której rozmawiał z Radnym 

Leszkiem Kowalskim.  Sprawą żywopłotu na ulicy Kopernika 2 zajął się Wydział 

Ochrony Środowiska  Rolnictwa Leśnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich. Burmistrz 

podjął temat sprawy poruszonej przez Radnego Andrzeja Kurka, przekazał, iż  Wydział 

Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej  dokona rozpoznania tematu obszaru przy 

budowie bloku, do którego roszczenia ma Gmina Żydowska. Wszystko zostanie 

zdiagnozowane. Burmistrz podkreślił, iż pracownicy nad tematem pracują , wystąpi o 

opinię dotyczącą gruntu, na którym ma zostać przeprowadzona inwestycja Poprosi 

Gminę Żydowską o opinię. Również odniósł się do interpelacji Radnego Piotra Horki. 

Pierwszą kwestią, która została poruszona była kwestia WiK-u. W odniesieniu do spółki 

Burmistrz podkreślił, iż po ukończonym audycie i dokumentacji, którą otrzyma, raport 

zostanie przedstawiony Przewodniczącemu, a także poinformuje Pana Radnego, a na 

samym początku pozwoli odnieść się do wyniku audytu byłej Pani Prezes Małgorzacie 

Stawickiej. Informacje otrzyma Zarząd i osoby zainteresowane, jest również 

prowadzona kontrola dotycząca nielegalnych przyłączy. Zostaną Państwo po kontroli 

poinformowani o rezultatach kontroli. Wszystkie procedury odbywają się z udziałem 

pracowników, odbędzie się też szacowanie strat, a także sposób ujawnienia osób 

bezpośrednio odpowiedzialnych za narażenie Gminy na straty. Zostaną wyciągnięte 

odpowiednie konsekwencje wobec osób bezpośrednio odpowiedzialnych, bezpośrednio 

zaangażowanych bądź poszukania osób, które nie dokonywały nadzoru. Burmistrz 
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poinformował o doniesieniach ze strony mieszkańców są badane na bieżąco, o 

postępach będzie informował na bieżąco.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek  – odniósł się do drugiej części dotyczącej 

rozpoznania terenu.  Jest już zniecierpliwiony,  jeżeli chodzi o porządek który tam się 

znajduje.  

Burmistrz Robert Luchowski -  odpowiedział iż sprawa została skierowana do 

właściwego wydziału podczas trwania sesji i jest w trakcie realizacji.  

 

AD PKT 24   - Zapytania, wolne wnioski i informacje.  

 

Przewodnicz ący Rady  Grzegorz Koziełek  – poinformował, że w dniu dzisiejszym 

wpłynęło pismo dotyczące utworzenia nowego klubu Radnych. Zgodnie z paragrafem 

104 ust. 2  Statutu Gminy Żnin powstał  Klub Radnych przy Radzie Miejskiej pn. 

„Razem z Forum i PiS dla Gminy” przy Radzie Miejskiej w Żninie. W skład klubu 

wchodzą Radni: Przewodnicząca Klubu Elżbieta Gogola,  Kowalewski Adam 

Wiceprzewodniczący klubu, Andrzej Kurek Wiceprzewodniczący klubu, Lidia Cieślewicz 

– członek klubu, Włodzimierz Oźminkowski członek klubu, Sławomir Kujawa – członek 

klubu, Piotr Tomaszewski – członek klubu, Leszek Kowalski – członek klubu, Marek 

Zieliński – członek klubu.   

Radna Lidia Cie ślewicz -  w sprawie dotyczącej drogi Murczyn -  Jadowniki zwróciła 

uwagę, że to nie jest ani dróżka ani polna droga. Zamieszkuje tam 15 domostw, z czego 

8 to gospodarstwa rolne. Serdecznie zaprasza Państwa Radnych na tą „dróżkę”.  

Radny Piotr Horka  – powiedział, że ta droga była niedawno robiona i pyta czym ci 

rolnicy się poruszają skoro już została zniszczona.  

Radna Lidia Cie ślewicz  - zaprasza Państwa Radnych, aby zobaczyli jak wykonany 

został ten dywanik.  

Radna Maria Bło ńska - zapytała o to jak zakończyło się postępowanie administracyjne 

w sprawie pomostu. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady El żbieta Gogola  - zapytała o finansowanie i wyliczenia 

dotyczące drogi Murczyn – Jadowniki. Podkreśliła, iż sytuacja została wielokrotnie 

wyjaśniana na posiedzeniach Komisji i w całości zostało wszystko przedstawione na 

posiedzeniach Komisji.  

Burmistrz Robert Luchowski  - odniósł się w kwestii dotyczącej pomostu, iż trzeba 

cierpliwie poczekać, postępowanie nie zostało zakończone. Podkreślił, iż trzeba 

poczekać na to co przyniesie przyszłość. Burmistrz  poruszył kilka spraw: od stycznia 
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dieta za udział sołtysów w sesji zostanie wypłacana dopiero po zakończeniu sesji Rady 

Miejskiej. Kolejna prośba Burmistrza dotyczyła, aby każdorazowo jeżeli kwestia dotyczy 

uzyskiwania informacji należy pamiętać iż urzędnicy mają też nie tylko udzielać takich 

informacji, ale także muszą realizować swoje codzienne obowiązki na bieżąco. 

Burmistrz ustosunkował się również w kontekście Biblioteki Pedagogicznej .  Wskazał, 

iż jest lokum na ulicy Kościuszki, aby zbiór tam właśnie się znalazł, odbyła się wizja 

lokalna. Ma nadzieję, że to będzie właśnie to miejsce gdzie książnica znajdzie swoją 

siedzibę, wyjaśniając, iż miejsce jest atrakcyjne.  

Kolejną kwestią są dyrektorzy instytucji kultury. Podkreślił, iż sytuacja Dyrektora 

Muzeum jest taka, konkurs został właśnie ogłoszony, jeżeli natomiast kwestia dotyczy 

dyrektora Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej Pani  Jadwiga Jelinek nie zostaje 

odwołana, został jej krótki okres do emerytury i na tym sprawa zostaje rozwiązana, Pani 

Dyrektor do czasu przejścia na emeryturę pozostaje na stanowisku. Kolejną kwestią jest 

sytuacja dyrektora Żnińskiego Domu Kultury. Została przeprowadzona rozmowa z 

Dyrektorem Panem Tomaszem Gronetem, przedstawił Panu dyrektorowi informację 

dotyczącą kadencyjności dyrektorów. Burmistrz podkreślił, iż przeraziła go formuła 

działania Pana Dyrektora, o rozmowach w gabinecie informować prasę to trochę 

niestosowne. Robienie z tego tytułu wielkiego wydarzenia jest niestosowne. Na 

kolejnym spotkaniu z Dyrektorem Gronetem poruszona została kwestia kadencyjności. 

Otrzymał on propozycję, którą odrzucił. Burmistrz podkreślił, iż postawił dwa warunki, 

pierwszy warunek to taki, żeby wynagrodzenie pozostało bez zmian, na co Burmistrz 

przychylił się, natomiast drugim warunkiem było zabezpieczenie dwunastokrotności 

wynagrodzenia w razie odwołania go z funkcji Dyrektora Żnińskiego Domu Kultury na 

kwotę 72 000 zł. Propozycja została odrzucona. Burmistrz pokreślił, iż zmierza to do 

odwołania  z funkcji dyrektora. Burmistrz zdziwiony jest zachowaniem Dyrektora 

Tomasza Groneta, podkreślając fakt iż, propozycji Burmistrza Żnina nie przyjął, a  

aplikował na konkurs do Barcina. Burmistrz podkreślił że nie rozumie zachowania 

Dyrektora i przykrym faktem jest to, że pod listem obywatelskim podpisało się tylu jego 

sprzymierzeńców a on i tak nie zamierzał kontynuować tu dalszego zatrudnienia w 

naszej Gminie.  Jedyną przyczyną jest wprowadzenie kadencyjności Dyrektorów 

Instytucji Kultury. 

Kolejną kwestią poruszoną przez Burmistrza jest Strażnica Państwowej Straży Pożarnej 

w Żninie. Burmistrz prosił, aby pamiętać o fakcie, iż w pewnym momencie w trakcie 

roku budżetowego pojawi się prośba o wsparcie finansowe inwestycji. W sposób 

zgodny z planem zostanie zakończona. Podkreślił,  iż może być tego typu oczekiwanie.  
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Radny Leszek Kowalski  - podziękował za wszystkie działania całego magistratu w 

celu rozwoju Gminy Żnin. Odniósł się do inwestycji drogowych, podkreślił sprawę 

inwestycji Państwowej Straży Pożarnej. Radny zapytał o swoją interpelację dotyczącą 

siłowni wiatrowych, pragnie tylko delikatnie się przypomnieć.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  – podziękował wszystkim mieszkańcom za 

złożone życzenia, jednocześnie życząc wszystkim mieszkańcom również wszystkiego 

dobrego.   

Radna Maria Bło ńska  –  podziękowała Przewodniczącemu Rady za kulturę osobistą 

za to, że w każdym Radnym Przewodniczący Rady widzi człowieka .  

Sekretarz Gminy Mirosław Gatka - wspomniał o programie Wiedza Edukacja Rozwój 

2014 – 2020, który umożliwi rozpoczęcie współpracy. Dokonane zostanie podpisane 

wstępnego porozumienia. Radni zostaną  poinformowani o wszystkich krokach i 

otrzymają wszystkie dokumenty w formie przedstawionej jako projekt uchwały.  

 

AD PKT 25  – Zakończenie  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  – stwierdził, że został wyczerpany 

porządek obrad XV sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom 

Radnym, Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu, telewizji oraz wszystkim 

obecnym na sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. 15.10 zamknął  XV sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Inspektor ds. obsługi Rady 

 

 

        Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
                           w Żninie  
 
                   Grzegorz Koziełek  
 

 

 

 


